
Protokół Nr  24 /2020 

z posiedzenia Komisji  ds. Rodziny  Rady Miasta Ostrowca Św-kiego 

w dniu 10 grudnia 2020 r.  godz. 13.02 – 13.27 
    

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM  - Marek Giemza. 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia:  

 

 

 

I. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zaopiniowanie projektów uchwał  

na sesję Rady Miasta Ostrowca Św - 

kiego w dniu 11 grudnia 2020 r.,  

w następujących sprawach:  
 

- przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2021 – 2030, 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM – 

p. Marek Giemza otworzył posiedzenie 

komisji, stwierdzając quorum na podstawie 

listy obecności. (w załączeniu do protokołu). 

 

 

 
 

 
 

Obecny (zdalnie) na posiedzeniu komisji 

prof. Andrzej Sztando kreator Strategii 

Rozwoju Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

na lata 2021 – 2030, poinformował 

zebranych o przebiegu prac nad w/w 

dokumentem. Profesor Sztando powiedział,  

że: po pierwsze „Strategia” odpowiada 

zarówno na oczekiwania, aspiracje i ambicje 

rozwojowe mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego, jak i działających tu firm. 

Szeroko uwzględnia potrzeby środowiska 

naturalnego i współczesne znaczenie idei 

rozwoju zrównoważonego. Odpowiada  

na wyzwania nowej, po pandemicznej 

rzeczywistości społeczno-gospodarczej,  

na konieczność transformacji energetycznej, 

na nowe technologie, priorytetyzacji 

innowacyjności, na zmiany klimatyczne,  

a także na znane już nam wszystkim 

wyzwania związane z migracjami,  

ze starzeniem się społeczeństwa i wiele 

innych. Po drugie, Strategia jest 

odpowiednio elastyczna i posiada cechy 

adaptacyjne. Dzięki temu nie 

zdezaktualizują jej zmiany ekonomicznego,  

czy społecznego otoczenia, a także wnętrza 

miasta. Oczywiście nie oznacza to, że 

dominują w niej dowolnie dające się 

interpretować ogólniki, jak to często  

w strategiach polskich samorządów bywa. 

Cele i metody rozwojowe zostały określone 

jasno, a działania taktyczne szczegółowo.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Po trzecie, Strategia jest świadomym 

wyborem. Wyborem tych działań, co do 

których jesteśmy wszyscy przekonani,  

że uruchomią szereg korzystnych dla miasta 

impulsów rozwojowych. Oczekujemy,  

że ich realizacja zapoczątkuje nowy rozdział 

w jego współczesnej historii, umożliwiając 

lub znacząco ułatwiając pełne wykorzy-

stanie wszystkich atutów i szans. Likwidując 

lub wyraźnie ograniczając problemy  

oraz zabezpieczając miasto przed 

zagrożeniami, w tym również przed tymi, 

których źródła są bardzo odległe.  

Po czwarte, dobrze sporządzona i wdrożona 

Strategia to magnes przyciągający środki 

finansowe do budżetu miasta i przede 

wszystkim do gospodarstw domowych. 

Samorząd, który posiada i konsekwentnie 

wdraża Strategię, budzi bowiem zaufanie  

i zainteresowanie podmiotów gospoda-

rczych. Długoterminowe inwestycje 

infrastrukturalne, perspektywiczne plany 

przestrzenne, kapitał ludzki, kapitał 

społeczny i ogólnie dobry lokalny klimat dla 

biznesu skłaniają przedsiębiorców, w tym 

zewnętrznych, do inwestowania i tworzenia 

nowych miejsc pracy. Nowe, dobre miejsca 

pracy zwiększają motywację, zmniejszają 

motywację do emigracji. Zachęcają do 

osiedlania się w mieście osób z sąsiednich 

gmin, a dla niektórych byłych mieszkańców 

mogą być nawet powodem do reemigracji.  

Tym zamierzeniom sprzyjać będzie nowa 

post-pandemiczna rzeczywistość społeczno-

gospodarcza, zwłaszcza upowszechnianie 

się telepracy, teleedukacji, teleusług, 

internetowego handlu, administracji, 

cyfryzacji, automatyzacji, zmiany w 

trendach turystyki i wiele innych. Być może 

nawet sprawdzi się ta przyszłość, którą 

część dzisiejszych futurystów opisuje w 

następujący sposób: "W przyszłości, jeśli 

będziesz wystarczająco dobrze wykształco-

ny i kreatywny, nie będziesz musiał mieszkać 

w wielkim mieście". Znaczenie rozwoju 

gospodarczego dla Ostrowca Świętokrzy-

skiego jest jednak jeszcze większe. Wszyscy 

przecież wiemy, że gospodarka to podatki,  

a podatki wpływające do budżetu miasta 

przesądzają o tym, jakie warunki życia, 

wypoczynku, edukacji, rozwoju osobistego 

samorząd jest w stanie zapewnić 

mieszkańcom. To z kolei także decyduje o 

migracjach, o wartości kapitału ludzkiego, 

kapitału społecznego dla przedsiębiorców i 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

o ich inwestycjach. I tak, koło koniunktury 

zamyka się i zaczyna kręcić się we właściwą 

stronę. I wreszcie po piąte, Strategia jest 

aktem zgody wszystkich ugrupowań, 

organizacji i grup społecznych. Można ją 

nazwać wielostronnym kontraktem 

lokalnym. Kontraktem dla Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Kontraktem, którego 

strony nie tylko wyrażają akceptację dla 

określonych działań, ale również deklarują 

pełne, długoterminowe uczestnictwo w tych 

działaniach i to niezależnie od tego, jaką 

rolę przyjdzie im pełnić w przyszłości. 

Wynikiem tychże działań będzie bowiem 

leżące we wspólnym interesie: aktywizacja 

lokalnej małej, średniej i dużej 

przedsiębiorczości, modernizacja i rozbudo-

wa infrastruktury technicznej, rozwój 

materialnej bazy sportu, rekreacji, kultury  

i oświaty, rozwój funkcji rekreacyjno-

turystycznych, ograniczenie przyczyn  

i skutków patologii społecznych, ochrona 

środowiska, poprawa spójności estetyki 

przestrzeni, wysoki poziom bezpieczeństwa  

i porządku publicznego, rozwój mieszka-

lnictwa i wiele innych. Dzisiejszy dzień nie 

kończy prac związanych ze Strategią. On tak 

naprawdę dopiero je rozpoczyna. Strategia 

nie ma przecież zdolności samo sprawczych. 

Jest doskonałym narzędziem, ale tylko 

narzędziem. Efekt zastosowania tego 

narzędzia zależy w dużym stopniu od 

zdolności i zaangażowania osób, które będą 

się nim posługiwać. Osoby te muszą przy 

tym pamiętać, że zarządzanie strategiczne 

wymaga traktowania Ostrowca Święto-

krzyskiego nie tylko jak obszaru działań 

administracyjnych, lecz przede wszystkim  

jako organizmu, którego rozwój wymaga 

świadomego i odpowiedzialnego wycho-

dzenia poza obowiązki wynikające z ustaw.  

Strategia, będzie służyć każdemu mieszka-

ńcowi miasta. Jej kształt wynika bowiem z 

najpilniejszych potrzeb, a przyjęte zasady jej 

wdrażania służą ich jak najpełniejszemu 

zaspokojeniu. Istnieje również bardzo 

wysokie prawdopodobieństwo, że nie 

zostanie ona zapomniana. Zbyt wiele 

bowiem osób już dziś jest zainteresowanych  

jej realizacją. Ten społeczny monitoring 

gwarantuje, że jej wykonanie będzie  

nie tylko skuteczne, ale i efektywne, co ma 

niezaprzeczalne znaczenie w sytuacji 

powszechnego w naszym kraju niedoboru 

środków finansowych samorządów 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2021 r., 

 

 

- określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych na rok 202, 

 

 

 

- obniżenia średniej ceny skupu żyta  

dla potrzeb obliczenia podatku rolnego 

na obszarze Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w 2021 r. 
 

- zm. uchwałę w sprawie wyboru metod 

ustalenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz 

ustalenia wysokości stawek tych opat, 

 

- wzoru deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nierucho-

mości  położonej na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz warunków 

i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, 
 

- uchwalenia „Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski”, 

 

- trybu i sposobu powoływania i odwoły-

wania członków Zespołu Interdyscy-

plinarnego ds. Przeciwdziałania Przemo-

cy w Rodzinie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania, 
 

lokalnych w stosunku do ciążących na nich 

zadań. Na zakończenie prof. Andrzej 

Sztando wyraził nadzieję, że realizacja 

Strategii stanie się dla władz i mieszkańców 

powodem do czerpania przyjemności  

i poczucia dumy z rozwoju tego, co dla nich 

wspólne. Z rozwoju demokratycznej 

wspólnoty samorządowej, którą z mocy 

prawa tworzą, i w której z woli własnej żyją 

– z rozwoju Ostrowca Świętokrzyskiego.  
 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do proto-

kołu). 
 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do proto-

kołu). 
 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do proto-

kołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do proto-

kołu). 
 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do proto-

kołu). 

 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do proto-

kołu). 

 

 
 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w zał. do protokołu) 

 

Radna R. Duda zwróciła się z zapytaniem, 

do obecnego na posiedzeniu komisji 

Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych UM – p. J. B. Malinowskiego – 

jakie zmiany zostały wprowadzone  

do nowego projektu uchwały odnoście trybu 

i sposobu powoływania i odwoływania 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

- szczegółowych warunków przyzna-

wania i odpłatności za zasługi opie-

kuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze w miejscu zamieszkania, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego  

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Naczelnik 

Malinowski odpowiedział, że jeżeli chodzi  

o różnice między uchwałą, która obowiązuje 

do chwili obecnej, a projektem uchwały, 

który będzie procedowany na najbliższej 

sesji RM, to mniej więcej sprowadza on się 

do następujących rzeczy. Otóż, ze starej 

uchwały usunięto wszystko to, co w 

zasadzie tam nie powinno być, ponieważ 

znajduje się w innych przepisach prawa.  

W nowej uchwale nie ma kadencyjności 

zespołu. Usunięto zapis o minimalnej ilości 

członków, nie ma zastępcy przewo-

dniczącego i sekretarza zespołu. Usunięto 

tryb i procedurę prac grup roboczych,  

a także usunięto 7 załączników, które w tym 

momencie przy starej uchwale są,  

a dot. wzorów wniosków, protokołów, 

planów pracy i grup roboczych. Projekt 

uchwały został uproszczony, a zapisy 

znajdujące się w nim są jasne i czytelne  

do stosowania. Obecna również na 

posiedzeniu komisji Dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostrowcu 

Św-kim – p. Magdalena Salwerowicz – 

dodała, że przedmiotowy projekt uchwały 

był analizowany i konsultowany z radcami 

prawnym Urzędu Miasta, jak i MOPS-u. 

Praca nad w/w dokumentem opierała się  

o wydane przez Wojewodę rozstrzygnięcia 

prawne, które jasno wskazywały, jakie 

zapisy nie powinny się pojawić w nowym 

projekcie uchwały odnośnie trybu i 

powoływania Zespołu Interdyscyplinarnego, 

ponieważ zawarte są one w aktach prawnych 

wyższego rzędu, czyli ustawie. Dyrektor 

MOPS-u dodała, że obecnie funkcjonuje 

jeden Zespół Interdyscyplinarny, ale nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby powołać zespoły 

robocze w tym zakresie. Praca w/w Zespołu 

nie została zakłócona przez pandemię 

Covid-19 i prowadzona jest na bieżąco.  

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

II. 

 

 

III. 

 

 

 

 

 

 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego 

zwalniania od opłat, jak również trybu 

ich pobierania,  
 

- szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu 

„Senior – WIGOR” w Ostrowcu 

Świętokrzyskim, 

 

 

- Gminnego Programu Wspierającego 

Rozwiązywanie Problemu Bezdomności 

w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 

2021-2023,   

 

 

Informacja w sprawie podatku leśnego. 

 

 

Sprawy różne. 

 

- Zestawienie zbiorcze wyników 

konsultacji społecznych projektu 

„Strategii Rozwoju Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2021-2030”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

 

Komisja ds. Rodziny RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

 

Brak uwag. (informacja w załączeniu  

do protokołu). 

 

 

 

Brak uwag. (zestawienie w załączeniu  

do protokołu). 

 

 

Na tym Komisja ds. Rodziny RM zakończy-

ła swoje obrady o godz. 13.27. 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  

 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono.  

 

Protokołowała: Przewodniczył: 

  

 

 

Eliza Kaniewska 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM 

 

Marek Giemza 

 

 

 


